
PROTOKÓŁ  Nr  VI/11 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 28 lutego 2011r. 
 
W obradach sesji uczestniczyło  14 radnych oraz Burmistrz  Chodcza     -    
Kazimierz Sawioski, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski, 
Skarbnik Miasta i Gminy     -  Włodzimierz Ladorucki,  a także: 
sołtysi, kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół oraz  zaproszeni 
goście. 
 Porządek  obrad VI sesji Rady Miejskiej: 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między 
sesjami. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnieo co do 
przedłożonych   wniosków z posiedzeo Komisji, 
       - dyskusja, 
4.   Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy  Chodecz na 
lata  2011-2014. 
       -     przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  przez  Skarbnika ,                 
       -    dyskusja, 
       -    podjęcie uchwały, 
5.    Podjęcie uchwały w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie Miasta i Gminy Chodecz  środków stanowiących fundusz sołecki.  
       -    przedłożenie informacji w  przedmiotowej sprawie , 
       -    dyskusja, 
       -    podjęcie uchwały, 
6.    Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto i 
Gminę Chodecz darowizny udziałów wchodzących w skład nieruchomości 
położonej w Chodczu, przy ulicy Warneoczyka.  
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie , 
       - dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 



7.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Miasto i 
Gminę Chodecz nieruchomości gruntowej położonej w Lubieocu gmina 
Chodecz. 
       - przedłożenie   informacji w przedmiotowej sprawie, 
       - dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
8.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wymianę bezgotówkową 
nieruchomości gruntowych.      
          -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie, 
         -  dyskusja, 
         -  podjęcie uchwały, 
  9.   Podjęcie uchwały w sprawie  wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Chodczu uprawnionego do stwierdzenia zakresu i konieczności 
odbywania podróży służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Chodczu . 
        -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie, 
        -  dyskusja, 
        -  podjęcie uchwały, 
 10.  Interpelacje i zapytania radnych. 
 11.  Informacja w sprawie  złożenia  oświadczeo majątkowych przez Radnych 
Rady Miejskiej w Chodczu  za 2010 rok.  

   11.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
   12.  Zakooczenie obrad sesji . 
 
Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani  Danuta Warszawska w dniu 28 lutego 
2011r. o godzinie 10,oo otworzyła  obrady VI sesji Rady Miejskiej w Chodczu .  
Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach  sesji Rady Miejskiej 
bierze udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Miejskiej stanowi 
pełen skład, a zatem obrady są prawomocne.  
Lista obecności  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, iż w materiałach na sesję radni otrzymali 
porządek obrad VI sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Odczytała treśd  porządku 
obrad sesji.  Wniosła do porządku obrad  zmianę a mianowicie wycofanie z 
porządku obrad pkt. 8 .  Nikt z radnych nie wniósł sprzeciwu. Poddała  pod 
głosowanie porządek obrad wraz ze zmianą. Za  przyjęciem porządku obrad 
głosowało- 14 radnych. 
W dalszej części  porządku obrad Przewodnicząca  Rady przekazała, iż protokół 
z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady, w związku z 
powyższym radni mogli się zapoznad z jego treścią. Przewodnicząca Rady 



poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Za głosowało –
15radnych. Wobec powyższego protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 
jednogłośnie. 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Chodcza  między sesjami. 
Pan Kazimierz Sawioski Burmistrz Chodcza przedłożył sprawozdanie ze swej 
działalności między sesjami za okres od  03 lutego  2011r. do  27 lutego 2011r. 
Treśd sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusji  przedmiotowym temacie nie było. 
 Ad. 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między 
sesjami.         
Przewodnicząca Rady Miejskiej    przedłożyła informację dotyczącą posiedzeo 
stałych Komisji Rady Miejskiej.  Treśd informacji stanowi załącznik do protokołu.  
Dyskusji w powyższej sprawie nie było. 
    Ad. 4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy  Chodecz 
na lata  2011-2014. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Skarbnikowi  w sprawie           
przedłożenia  informacji  w przedmiotowej sprawie.  Skarbnik Włodzimierz 
Ladorucki  przekazał iż uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 
lata 2011 – 2014 daje możliwośd   przyjęcia prognozy kwoty długu i spłat 
zobowiązao  w wyżej wymienionych latach. Daje również możliwośd określid 
wykaz  realizowania  przedsięwzięd, a także zaciągania zobowiązao z tytułów 
umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 
niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki z których wynikają 
płatności wykraczające poza rok budżetowy.                
 Dyskusji w przedmiotowym temacie radni nie podjęli. Przewodnicząca  Rady 
poprosiła Panią Grażynę Wilioską Wiceprzewodniczącą Rady o odczytanie 
projektu uchwały w przedmiotowej sprawie.  Wiceprzewodnicząca Rady 
odczytała projekt uchwały.  Przewodnicząca Rady poddała treśd uchwały pod 
głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych tzn. radni podjęli  
jednogłośnie . Uchwała Nr VI/21/11 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy na lata 2011-2014 została podjęta   i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.      
Ad.  5.    Podjęcie uchwały w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie Miasta i Gminy Chodecz  środków stanowiących fundusz sołecki.  
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi w sprawie przybliżenia 
sprawy podjęcia uchwały dotyczącej nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  w 
budżecie Miasta i Gminy Chodecz środków stanowiących fundusz sołecki. 
Skarbnik wskazał iż ustawa z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu sołeckim 
wprowadziła możliwośd tworzenia funduszu sołeckiego poprzez wyodrębnienie 
w budżecie gminy środków przeznaczonych na realizację przedsięwzięd 



wnioskowanych przez sołectwa. Ten fundusz sołecki są to nieistotne środki 
finansowe. A rzecz polega na tym , żeby każde sołectwo prowadziło swój 
rachunek bankowy.  Obsługa tego przez bank, to występują  groszowe sprawy . 
Przypadnie dla każdego sołectwa około 300 zł. w skali roku.  To jeszcze warunek 
jaki będzie spływ podatku w danym sołectwie.  Powiem tak, przecież 
utrzymujemy te świetlice i remizy w terenie i gro potrzeb  środków to jest do 
utrzymania i funkcjonowania.    
  Decyzję  w sprawie utworzenia w/w funduszu podejmuje Rada Miejska do 
dnia 31 marca  roku poprzedzającego rok budżetowy. Podejmując uchwałę 
Rada wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu w roku 
budżetowym. Proponujemy nie wyrazid zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego, ponieważ w poszczególnych sołectwach są bardzo małe odpisy od 
podatku rolnego. W związku z tym nie ma powodu do tworzenia funduszu 
sołeckiego. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w przedmiotowym temacie. Radni nie 
podjęli dyskusji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę  o przedstawienie  przez Panią 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilioską.  Radna odczytała 
projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  Przewodnicząca Rady Miejskiej 
poddała projekt uchwały  pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 
radnych tj. jednogłośnie . Stwierdziła Przewodniczaca , że uchwała Nr VI/22/11 
w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Miasta i Gminy 
Chodecz  środków stanowiących fundusz sołecki została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
     Ad. 6.    Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie przez 
Miasto i Gminę Chodecz darowizny udziałów wchodzących w skład 
nieruchomości położonej w Chodczu, przy ulicy Warneoczyka.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej  Danuta Warszawska udzieliła głosu  
P. Bontalowi  w temacie  jak wyżej celem przybliżenia  przedmiotowej sprawy.  
Bontal Jerzy  przekazał iż na posiedzeniach komisji informował radnych  o 
przedmiotowej uchwale. Szanowni Paostwo , uchwała ta kooczy jak gdyby 
porządkowanie  sprawy udziałów w blokach. Ponieważ dotychczas było tak, że 
te wszystkie bloki były na jednej działce. Były sugestie tych ludzi którzy wykupili 
mieszkania aby wydzielid działki pod każdy blok. Wszyscy ci współudziałowcy, ci 
wszyscy właściciele mieszkao którzy te mieszkania wykupili  wyrazili aktem 
notarialnym zgodę na oddanie  Gminie tych wszystkich ogródków i pustych 
placów , po to aby Gmina przejęła  poza samymi blokami. Każdy blok ma swoją 
działkę i działka ma numer. Wreszcie jest porządek. Odbyło się spotkanie z 
notariuszem. Wszyscy współudziałowcy wyrazili zgodę, aby Gmina przejęła te 
wolne tereny. Jedna osoba nie wyraziła zgody i tak długo to trwa. Pół roku się 



ta jedna osoba zastanawiała. Po pół roku osoba ta wyraziła wolę , żeby 
uregulowad ta sprawę. Do aktu notarialnego jest upoważniona Pani Urszula 
Wojciechowska i ona podpisze ten akt. Te wszystkie tereny puste  Gmina 
przejmie co nie należy do bloków. Gmina będzie właścicielem. 
 Przewodnicząca proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę, 
proszę Panią Wiceprzewodnicząca  o odczytanie projektu uchwały. 
 Kto z radnych jest za podjęciem  uchwały, za  jednogłośnie ,  głosowało 14 
radnych.    Stwierdziła iż uchwała Nr VI/23 /2011 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
   Ad.7.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez 
Miasto i Gminę Chodecz nieruchomości gruntowej położonej w Lubieocu gmina 
Chodecz. 
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad udzielam głosu  
P. Bontalowi. 
Jerzy Bontal  proszę o wyrażenie zgody dla Burmistrza   o sprzedaż działki rolnej 
jest to działka siedliskowa od wielu lat skomunalizowana .  Chodzi o działkę  w  
Lubieocu za Paostwem Grabskimi  . Stoją dwa  świerki. Mieszkał tam kiedyś P. 
Polak . Nic na tej działce nie ma . Jest to 33 ary i 61 m2.  Zgłosili się do nas 
chętni ,którzy chcieli by to kupid. Jeżeli Rada Miejska wyrazi  zgodę na sprzedaż, 
wówczas dokonamy wyceny działki i ogłosimy przetarg na tą działkę. Jeżeli da 
cenę najwyższą zainteresowany wówczas kupi. Gmina ma tylko możliwośd 
sprzedaży mienie komunalne w drodze przetargu. Jesteśmy zobowiązani 
Paostwu taką uchwałę przedstawid. Jeżeli Rada podejmie, będą dalsze 
działania. Decyzja należy do Paostwa. 
Przewodnicząca Rady, proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Jeżeli nie 
ma dyskusji proszę o odczytanie  projektu uchwały przez Panią 
Wiceprzewodniczącą .  Pani Grażyna Wilioska odczytała projekt uchwały.  
Przewodniczaca  kto z radnych jest za podjęciem  uchwały w przedmiotowej 
sprawie. Za jednogłośnie tj. 14 za. Przeciwnych niema, wstrzymujących nie ma.  
A więc prze chodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
       - dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
    Ad.8.   Podjęcie uchwały w sprawie  wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Chodczu uprawnionego do stwierdzenia zakresu i konieczności 
odbywania podróży służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Chodczu . 
Przewodniczącą Rady Miejskie , po przeprowadzeniu wstępnych rozmów 
pomiędzy Wiceprzewodniczącymi tj. Panią Wilioską i Panem Szałaoskim, padła 
propozycja , że taką osobą upoważnioną będzie radny Szałaoski Jerzy. Proszę o 



dyskusję w powyższej sprawie. Nie ma dyskusji. Proszę o odczytanie  projektu 
uchwały. 
Pani Grażyna Wilioska Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
 Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie  wskazania 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu uprawnionego do 
stwierdzenia zakresu i konieczności odbywania podróży służbowych przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu .Kto z radnych jest za – za 12, 
wstrzymały się 2 osoby, przeciwnych nie ma. Stwierdzam , że uchwała Nr VI/ 
26/11 została podjęta. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 
      Ad. 9.  Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Wilioska Grażyna  ponieważ ja na poprzedniej sesji zadałam pytanie, 
dałam propozycję  aby osoby którym się umarza podatek z różnych przyczyn, 
aby  były wywieszane do  wiadomości publicznej na tablicy ogłoszeo. Ponieważ 
na poprzedniej sesji nie uwzględniono tego  z Radcą Prawnym. Chciałam się 
dowiedzied , czy coś zostało zrobione w tym temacie. 
Przewodnicząca , udzielam głosu P. Sekretarzowi. 
Sekretarz MiG , Wysoka Rado , Szanowni goście odpowiadam na pytanie 
radnej. Otóż zostało wydane Zarządzenie nr 3/2011 Burmistrza Chodcza dnia 8 
lutego 2011r. w sprawie  wprowadzenia szczegółowych zasad podawania do 
publicznej wiadomości informacji dotyczących ulg, odroczeo i umorzeo oraz 
rozłożenia spłat na raty podatku. Tj.  na podstawie ustawy o finansach 
publicznych.  Takie Zarządzenie również obowiązywało od 2 lutego 2004r. Nie 
mniej zmieniła się kwota obowiązująca , która musimy podawad do publicznej 
wiadomości. Przepisy zostały zmienione. Dlatego tam to Zarządzenie traci moc. 
A to obecne wchodzi w życie. Wprowadza się  zasady podawania do publicznej 
wiadomości   wykazu osób prawnych i fizycznych oraz jednostek 
organizacyjnych. Kwotę  przewyższającą łącznie 500,- zł. To są podstawowe 
sprawy wynikające  z zarządzenia. 
Radny Krupa Błażej jak wszystkim wiadomo szkoła w Woli Adamowej została 
sprzedana   i tu prośba do Rady i Pana Burmistrza aby podjąd jakieś działania 
aby mieszkaocom  i KGW  żeby coś zostało zrobione w zakresie  utworzenia 
miejsca na zebrania i spotkania. Jak była szkoła mieszkaocy mieli się gdzie 
spotkad. 
Przeznaczyd częśd  aby  powstał obiekt a w nim sala. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska poparła interpelację 
swojego przedmówcy, wskazała iż należy podjąd działania w celu 
zorganizowania świetlicy w Woli Adamowej dla potrzeb miejscowego 
społeczeostwa, dla Pao KGW.  



 
Pan Jóźwiak Zdzisław, prawdę mówiąc obecnie zostaliśmy na bruku , nie ma 
gdzie zrobid zebrao, nie odbędą się wybory, bo nie będzie gdzie. 
  
Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż w dniu 08.03 br. odbędzie się notariusz w 
sprawie sprzedaży obiektu i wówczas zostaną  podjęta działania. Myśmy 
obiecali sportowcom i innym i musimy to wszytko pogodzid w wydatkowaniu 
środków  pozyskanych za sprzedany obiekt po szkole. 
 
Radna Grażyna Wilioska, Pani Przewodnicząca  jeszcze zadam jedno pytanie i to 
w imieniu Pana Powietrzyoskiego Przewodniczącego Komisji , ponieważ na 
Komisji Budżetu i Finansów  podjęliśmy  wniosek o wprowadzenie, ustalenie  
ryczałtu , diety dla Pani Przewodniczącej Rady. Było to w dniu 25 stycznia br.  
nie zostało to wprowadzone  w dniu 3 marca br. na sesji jak również i dzisiaj. 
Mam pytanie czy to zostanie  wprowadzone i kiedy. 
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, iż zostanie  to wprowadzone, nie 
zapomniałam o tym, zostały zakooczone wybory sołtysów w dniu 22 lutego br. 
Będzie spotkanie wspólne  Komisji Rady i na tym spotkaniu zostaną omówione 
kwestie wynagrodzenia  co do diet sołtysów, radnych  jak i  Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Chodczu. 
Radny Powietrzyoski Kazimierz, jedno słowo dla koleżanki radnej , nie była Pani 
na naszym posiedzeniu Komisji i dzisiaj było czytane w sprawozdaniu. 
 
Radny Feliniak Wiesław  pytanie do Pana Burmistrza , jestem po wstępnych 
rozmowach w sprawie zakupu żużla. Proszę  aby dopilnowad tego Pana który 
zajmuje się sprzedażą żużla. Aby w odpowiednim momencie był przygotowany 
żużel . Później jak już będzie sucho to już  będzie zbyt późno.  
Burmistrz Chodcza  zakupimy  żużla 1,5 tys. obecnie poszukujemy , oferty kto 
by nam przywiózł jak najtaoszym kosztem. 
Każdy z oferentów wystawi swoją cenę. Rozpatrzymy kto ma najniższą i 
wówczas wybierzemy przewoźnika. 
P. Nowakowski jutro zawiezie zlecenie i przystępujemy do wożenia żużla. 
Radny Powietrzyoski Kazimierz  jeszcze raz przypominam ulica Warneoczyka  
studnia   przypominam Panu Burmistrzowi i P, Grzybowskiemu. Odezwad się do 
Zarządu  i zrobid to natychmiast.  Po każdym deszczu  woda pod ciśnieniem 
wypłukuje  i może  byd tragedia  . Nie może byd na drodze wojewódzkiej 
miesiąc dwa jakiś tam pachołek i ludzie objeżdżają.  Nie może tak byd  że droga 
wojewódzka jest nieprzejezdna zwłaszcza , że od drugiej strony jest podgórze.    
Próbujemy się z Zarządem Wojewódzkim dogadad, piszemy, oni nam odpisują 
że będą to robid, ale odsuwają w czasie. Próbujemy i zobaczymy. 



 
Stempczyoski Jerzy jest to apel i przypomnienie do Pana Burmistrza , aby ulica 
Sadowa  i Boczna  weszły do realizacji i w jak najszybszym czasie zostały 
zmodernizowane. 
Radny Szałaoski Jerzy wskazał na potrzebę  modernizacji Podgórza  zwrócid się 
do Urzędu Wojewódzkiego i do Sejmiku , należy naprawid ten błąd który został 
wykonany wcześniej. Obecnie województwo ucichło w tej kwestii, ale sam czuję 
się odpowiedzialny za wcześniejsze niedopatrzenia jak również i Pan. To już się 
kwalifikuje jako sprawa do reportera. My jesteśmy winni. To jest na ostrzu noża 
jako sprawa pierwsza do załatwienia. Jest to sprawa bulwersująca. Dalej nie 
można tego zwlekad. 
Radny  Powietrzyoski przekazał, Gazeta Kujawska pisała , była sesja Sejmiku i 
Radny Pawlak interpelował o środki na modernizację drogi wojewódzkiej  ,  
środki będą , ale kiedy przystąpią do wykonawstwa nie wiadomo. 
Radna Kwiatkowska Ewa  wskazała na potrzebę odnowienia istniejących  wiat 
przystankowych oraz postawienia wiaty przystankowej w miejscowości 
Chodeczek. Do kogo należałoby się zwrócid , kto by się tym zajął. 
Burmistrz Chodcza przekazał iż  jest to sprawa Urzędu i na posiedzeniu Komisji 
Rolnej, zostanie dokonana analiza które wiaty przystankowe zostaną  
odnowione. Rozpatrzymy które wiaty, ile osób wsiada z których przystanków i 
wówczas rozpatrzymy.  
     Ad.  10.  Informacja w sprawie  złożenia  oświadczeo majątkowych przez 
Radnych Rady Miejskiej w Chodczu  za 2010 rok.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Wiceprzewodniczącą Panią Grażynę 
Wilioską o odczytanie art. 24fh w sprawie złożenia oświadczeo majątkowych 
przez radnych. Radni są zobowiązani do złożenia przedmiotowych oświadczeo 
do dnia 30 kwietnia br. 

      Ad. 11.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Pani Barbara Krawiecka  w imieniu Rady,  zawsze mam słowo w dziedzinie 
kultury i to mnie bardzo mobilizuje do pracy, zważywszy że kultury w Chodczu 
na dzieo dzisiejszy nie ma. Trwa batalia o nasz dom kultury, który Pan Burmistrz 
obiecuje nam od 8 lat i do tej pory nie ma. Pytao i pism kierowanych do Urzędu 
Gminy było już kilka i na dzieo dzisiejszy powiem że zaczęłam z organizacją 
swoją zbierad podpisy mieszkaoców i wystosowad do Urzędu Gminy petycje w 
sprawie remontu i uruchomienia Ośrodka Kultury. Jak wiem że na wsiach są 
świetlice wiejskie są remizy i mają się gdzie gromadzid mieszkaocy a tu Chodecz 
jest takie duże zgromadzenie mieszkaoców i nie mają swojego miejsca, jeśli jest 
potrzeba jakakolwiek zorganizowania czegoś to trzeba się po prostu chodzid i 
prosid do osób prywatnych do szkół, żeby coś kol wiek można było zrobid. Tu 



padła taka wzmianka o tym że jakiś tam dzierżawca się pojawił na ten dom 
kultury i że wyremontuje go za 100 tysięcy, Panie Burmistrzu 100 tysięcy w 
budżecie było naznaczone 2 lata temu, jeśli to jest tak niska kwota to czemu tak 
długo czekamy, jeśli to ma byd 100 tysięcy to ktoś może wyłożyd a czemu nie 
może wyłożyd Gmina  zważywszy że jakieś   już pieniądze pojawią się ze 
sprzedaży budynku po szkole we Woli Adamowej i wystarczy było napisad 
program do Urzędu Marszałkowskiego bądź do innej organizacji która 
dofinansuje również i ten dom kultury mógłby powstad , tutaj słyszę głos Pao o 
tym ale jeszcze powiem szczerze że na terenie Woli Adamowej jest budynek po 
byłym skupie buraka i można to wyremontowad , bo kiedy ma powstad nowa 
świetlica na terenie wiejskim to było błędne sprzedawanie tej szkoły, błędne bo 
trzeba było tą szkołę zostawid a dzisiaj nikt nie postawi świetlicy za 300 tysięcy 
bo trzeba wykupid grunt od skarbu paostwa, trzeba go po prostu uzbroid, trzeba 
wszystką dokumentację przygotowad  i to będzie 500 tysięcy i wychodzi na to, że 
w naszej gminie dużo się montuje drogo ale tanio się sprzedaje, 300 tysięcy nie 
wiele to kosztuje pieniędzy ale no taka była potrzeba jeśli było to sprzedawad a 
teraz budowad nowe , no mi się widzi że to jest. Jeszcze mam takie pytanie i to 
chciałam poruszyd na sesji ponieważ 22 lutego w gabinecie Pana Burmistrza 
odbyło się takie spotkanie, przyjechały przedstawicielki Ośrodka Zarzeczewa i na 
tym spotkaniu była również Pani Halina Makowiecka był Pan Kujawski i byłam ja,  
i to spotkanie było od 2 lat zaplanowane znaczy się warunki były tam podawane 
ale nie było to tak oficjalnie raczej mówione , również  Pani przewodnicząca i 
miało to się odbyd w naszej Gminie tak zwana no ,bo tak nazywają tą z ODR-u 
biesiada babska ale to tylko jest taka szumna nazwa, na tej biesiadzie również 
swój udział ma ODR , KRUS, Starostwo, Urząd Marszałkowski    
i Urząd Wojewódzki. W części Gminy spoczywa zapewnienie lokalu i zrobienie 
poczęstunku dla zaproszonych gości jak również dla przedstawicielek naszych 
kół gospodyo a takim najważniejszym momentem to jest uhonorowanie 
wszystkich przewodniczących długoletnich działaczek społecznych w latach 50, 
60, 70, za ich pracę społeczną. Z tymi odznaczeniami przyjeżdża , jest to 
odznaczenie nadane przez Ministerstwo Rolnictwa i tymi odznaczeniami 
zajmuje się Regionalny Związek Organizacji Rolniczych i taka impreza  miała 
odbyd się u nas tutaj w gminie jest to przede wszystkim i prezentacja gminy bo 
przyjeżdżają zaproszeni Burmistrzowie wraz z dwiema osobami i to są 
przedstawiciele Koła Gospodyo danej Gminy i miało się to odbyd tak jak się 
odbywa w innych gminach , jest to już 8 impreza tego typu ale nie wiem czy się 
odbędzie czy nie, Pani przewodnicząca z Panem Burmistrzem zadecydowali że 
prawdopodobnie się to nie odbędzie bo Gmina nie ma funduszy. Po wyjściu z 
gabinetu Pana Burmistrza, Panie z ODR-u i ja również zadecydowałyśmy na ile 
po prostu z pomocą ODR-u i naszym tutaj wspólnym jeśli Urząd nie będzie 



partycypował w kosztach uda nam się zrobid tą imprezę to będziemy o te 
odznaczenia zabiegad i na ile może uzyskamy sponsorów na tyle tą imprezę 
zrobimy. Bo za rok taka impreza odbywa się już w Izbicy Kujawskiej, a za rok 
znów jest gdzieś indziej. Jeśli ten termin nie utrzymamy to nie ma promocji 
Chodcza bo jak wiadomo Chodecz się tak za bardzo nigdzie nie promuje jeśli 
chcemy gdzieś jechad to musimy przyjśd i jak to się mówi prosid o pieniądze na 
wyjazd i  tak już od 2 lat nie jeździmy nigdzie, nie zapraszamy również innych 
przedstawicieli Gminy , nie mamy promocji i to się wszystko tak zamyka, ale 
Gmina sama w sobie żyd nie może bo jesteśmy Gminą taka że powinniśmy się 
promowad. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska bardzo proszę do rzeczy jeszcze ma coś 
Pani do przekazania , bo jest wiele jeszcze osób które chciałyby coś powiedzied. 
Pani Barbara Krawiecka jeszcze na temat właśnie tego ostatniego punktu, który 
był – oświadczenie majątkowe, nie dotyczy to akurat mnie ale ja już chodzę od 
wielu  lat na sesję i takiego punktu jeszcze nie słyszałam żeby to się odbywało 
na sesjach  ale jakoś w  poprzednich  kadencjach  radni byli  i korzystali z mienia 
komunalnego i byli radnymi i to wszystko jakoś  działało. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska bardzo proszę Panią o przeczytanie 
ustawy o samorządzie Gminy, każdy artykuł wyraźnie mówi, więc jest Pani nie 
doinformowana w takim bądź razie , w każdym bądź razie była oczywiście była 
delegacja. Wiem na dzieo dzisiejszy że Pani z nikim nie uzgadniała tego pikniku 
co Pani chce organizowad. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska nie było uzgadniane jak wiem że Pan 
Burmistrz również, nie wiedzieliśmy na ten temat, przyprowadziła Pani nas , 
postawiła pod bramką , więc żebyśmy wyłożyli 4 tysiące na dzieo dzisiejszy, 
więc nie jesteśmy na razie w stanie wyłożyd na dzieo dzisiejszy 4 tysięcy. 
Pani Barbara dobrze, wiem . 
Pani powiedziała że są gminy biedniejsze i bogatsze i jak chcą to mogą się 
postawid a jak nie to nie.  
Przewodnicząca Danuta  proszę Pani  proszę dad mi dojśd  do głosu, więc ja 
powiedziałam w każdej chwili przyjmiemy te Panie, ale uwzględnimy te 
pieniążki, uwzględnimy i zapraszałam te Panie na 2012 na 2013 i ja nie 
powiedziałam że jest coś złego, jest bardzo fajny program i jestem za 
przyjęciem, ale na dzieo dzisiejszy nie mamy środków, więc ja bym miała na tyle 
do powiedzenia. 
Pani Barbara ja chcę sprostowad jeszcze jedną odpowiedź,  że  wiem że to nie 
było uzgodnione ale było uzgodnione z Panią Makowiecką. Jeszcze są remizy w 
terenie no przecież to nie jest zamknięty termin. 
Przewodnicząca Danuta bardzo prosimy o dalsze tematy.  



Pan Stempczyoski  ja proponuję nie prowadzid tej dyskusji na sesji, Pani Basiu ja 
chętnie zaproszę Panią na posiedzenie Komisji Obywatelskiej w tej sprawie bo 
w innej też chcę się spotkad, ze swej strony może inni radni się dołączą 
deklaruję że jeżeli znajdzie się potrzeba to mogę przekazad częśd wiedzy na ten 
cel , ale mówię to jest taka kwestia, oczywiście bo jak uzgodnimy z radnymi to 
byd może wszyscy razem wesprą tą sprawę ale musimy wiedzied  ile  będzie  
kosztowad całośd remontu. Zaprosimy Panią na komisję i tam chętnie omówimy 
to , dobrze.  
Pani Beata Rosiak w związku z problemami ekonomicznymi , szkoła w Woli 
Adamowej  gdzie było bardzo mało uczniów, została zamknięta. Jej utrzymanie 
roczne wynosiło 500 tys. a dotacja z budżetu Paostwa wynosiła niewiele ponad 
140 tys. zł. resztę zostało przeznaczane z budżetu gminnego. Te pieniądze które 
przeznaczała Gmina szły z podatków wszystkich  podatników . Rozumie , że była 
taka   potrzeba , że samoistnie szkoła ta została zlikwidowana  ponieważ 20 
kilka dzieci to było  zbyt mało aby w nią inwestowad. Nie mniej jednak   ponad 
300 tys. rocznie  budżet gminy zaoszczędził zamykając tę szkołę, ponieważ tej 
szkoły nie dotuje. Na terenie naszego  sołectwa pozostał budynek okazały, 
ładny, zadbany  on też został sprzedany, otóż proszę Paostwa zamknęliście nam 
szkołę która była jedyną placówka kulturalną na naszym terenie. Wszystkie 
sołectwa posiadają mniejsze większe , gorsze lub lepsze świetlice.  My nie 
posiadamy niczego , gdzie my teraz mamy się spotykad, odbywad zebrania. Czy 
mamy się spotykad na przystanku autobusowym.  Zaoszczędziliście na 
prowadzeniu szkoły, dobrze  teraz sprzedaliście budynek, ja oczekuję od 
Paostwa i wszyscy mieszkaocy , że nie pozostawicie nas bez świetlicy, bo 
potrzebna jest taka świetlica na zebrania, szkolenia,  działa Koło Gospodyo 
Wiejskich prężnie, zaczęło odbudowywad się od podstaw,  od kupienia 
przysłowiowej łyżeczki , gdzie teraz mamy to wszystko składowad, jak mamy  
istnied, nie mamy żadnej kultury na naszym terenie.  Rozumiem   rozgoryczenie 
Pani Krawieckiej, że na terenie Chodcza nie ma domu kultury, ale są szkoły jest 
remiza, jest hala sportowa i można się spotykad. Dla naszej młodzieży niema 
nic, kiedyś Wola Adamowa była taką wsią , że każdy chciałby zamieszkad. Bo 
była  prężnie działającym sołectwem, bo miała szkołę, mleczarnię , punkt skupu 
buraka cukrowego, był sklep, była telefonizacja, była przy szosie było wszystko. 
Teraz jest taka miejscowością z której wszyscy uciekają, tylko bezpaoskie psy 
biegają. Proszę Paostwa nie wolno doprowadzad do czegoś takiego. Na 
przełomie września i października o sprzedaży obiektu, o czym przeczytałam w 
Internecie , że radni podjęli taka uchwałę , iż  przychylają się  przeznaczyd 
pieniądze, że sprzedaży szkoły  na świetlicę w Woli Adamowej.  Będziemy o to 
walczyd,  Proszę Paostwa nie może tak byd, zaoszczędziliście na prowadzeniu 
szkoły, ale budynek też sprzedaliście. Jesteśmy wsią, sołectwem, jesteśmy 



wizytówką , na wjeździe do Gminy Chodecz od strony Powiatu , nie 
wystawiajmy sobie takiej wizytówki. 
Pan Kucharski – jestem osobą , która na teren Gminy Chodecz przybyła. Jak 
wiem Gmina Chodecz leży na ziemi Kujawskiej, ale ja tu Kujaw nie widzę, nie 
ma zespołów które by propagowały kulturę Kujawską. Nie widzę tu 
propagowania kultury. Dziwię się , że mieszkaocy nie dbają o swoją kulturę , o 
swoje korzenie. A pamiętam jaki był szum i krzyk  kiedy  wstępowaliśmy do Unii 
Europejskiej, że kultura polska zostanie wyrównana, że przyjdą Niemcy, 
Holendrzy i wszystko wykupią. A co my robimy w tej materii aby kultura  nasza 
trwała  przez wieki  następne.  Następnie  mam takie spostrzeżenia które 
wynikły z zebrania, kiedy był wybierany sołtys z Psar. Zdziwiłem się bardzo, 
kiedy urzędnik  Gminy mówi, że złego radnego wybrali mieszkaocy. I nic w 
sołectwie się nie będzie robiło. Byłem zbulwersowany takim  stwierdzeniem, że 
urzędnik który podlega  , który jest gdzieś tam na drabinie tutaj miejscowej 
władzy  daleko na dnie , mówi że radny został źle wybrany, że ta społecznośd 
jest głupia i niemądra. To  po prostu byłem zszokowany. Następnie  
odpowiedział Pan radny który był na zebraniu i mówi , że w Radzie nie da się nic 
załatwid, bo jest układ jakiś tam i nie da się nic załatwid. I znowu byłem 
zszokowany. I mam taka propozycję i zapytanie, czy Wysoka Rada była szkolona 
z ustawy  z 1989r.w sprawie sprawowania mandatu, obowiązków  radnego, 
statutu gminy, bo podstawą działania tego wszystkiego tego co się dzieje jest 
statut gminy. Czy zostali zapoznani ,podejmując uchwały zgodnie ze statutem 
gminy którego nie znają, dziwię się bardzo. I jak ja tak dzisiaj sobie słuchałem, 
tego co Pani Wiceprzewodnicząca czytała.  Kiedy było ślubowanie radnych, a 
było 1 grudnia to czytała Pani , że w ciągu 30 dni winni złożyd oświadczenia 
majątkowe. A teraz czytane jest, że do kooca kwietnia. 
Przewodnicząca  wyjaśniła, że pierwsze oświadczenie po ślubowaniu składa się 
w ciągu 30 dni, a drugie  oświadczenie ogólne do kooca kwietnia ,  za rok 2010. 
Dziwi mnie to, że na przykład odbywają się  zebrania sołeckie , gdzie sołtys jest  
podwładnym całego  towarzystwa, które zebrało się na zebraniu i uchwałą 
podejmuję jakąś decyzję  uchwałą zebrania, gdzie to jest pochowane, gdzie to 
jest rozliczane, nie widzę , sołtys nie ma żadnego kwita, na którym  pisze, że 
złożono takie  a takie wnioski i udziela odpowiedzi na następnym zebraniu. Ja 
tego nie widziałem , byłem na wielu zebraniach  sołeckich i nic takiego nie 
widziałem. To jaka jest ta nasza demokracja, bardzo kulawa. 
Przewodnicząca Rady, Proszę Pana  zgodnie z art. 11 ustawy o samorządzie 
gminnym  wyraźnie jest napisane, że  radny , wójt, burmistrz , prezydent miasta 
działa zgodnie z prawem i na zasadzie jawności. Proszę  o ustosunkowanie się , 
czy były robione protokoły na zebraniach w sołectwach.  



Burmistrz Chodcza  na następnej sesji Rady Miejskiej będzie złożone 
sprawozdanie o odbytych zebraniach wyborczych  w sołectwach  i będzie to 
przedstawione do informacji  radnym jak i zaproszonym gościom jak i sołtysom.  
Czy są jeszcze jakieś pytania. 
Pietrzak Elżbieta – sołtys Kubłowo , my mieszkaocy sołectwa Kubłowo od ośmiu 
lat przeszło nie mamy świetlicy. I jeżeli Rada będzie brała pod uwagę budowę 
świetlicy dla Pao Woli  Adamowej to proszę aby wziąd pod uwagę również 
budowę świetlicy u nas w Kubłowie.  Panie również nie mają gdzie się spotykad, 
korzystamy z uprzejmości  Koła Gospodyo w Zalesiu. Zebrania sołeckie 
przeprowadzane są u mnie w domu. Też się nie mamy gdzie spotykad. A wybory 
są  przeprowadzane  w szkole w Zalesiu. Więc skoro Rada będzie brała pod 
uwagę  budowę nowej świetlicy w jednej wsi , to więc uważam, że powinna 
wziąd pod uwagę  budowę w Kubłowie. 
Pawlak  mieszkanka sołectwa Wola Adamowa , Przewodnicząca KGW i chce się 
wypowiedzied w kontekście tego co mówiła przedmówczyni. Nasza szkoła w 
Woli Adamowej została sprzedana i nam się coś należy. Jeżeli się coś zostanie 
środków finansowych to można przeznaczyd. Pani z Kubłowa może iśd do 
Zalesia, a my gdzie mamy pójśd. Ja też robię zebrania KGW u siebie w domu, 
warsztaty kulinarne też robię u siebie. Teraz będą przygotowania do stołów 
Wielkanocnych, gdzie mamy to robid. Pani Basia proponuje zrobid stoły 
Wielkanocne w każdym sołectwie, gdzie mamy zrobid te stoły. Szkoła została 
sprzedana i też nam się coś należy. Jeżeli się pieniądze zostaną to proszę bardzo 
żeby Rada  wzięła i rozdysponowała. 
 
Ewa Bet  sołtys z Zieleniewa no, niestety u nas też nie było i nie ma świetlicy. 
Zebrania  są u nas w domu, a wybory odbywają się w szkole podstawowej w 
Cattach. Prosiliśmy Panią dyrektor o możliwośd zorganizowania zebrania. Od 
kilku dziesięciu lat nie mieliśmy i nie mamy  świetlicy. Biją się wszyscy  o 
świetlice to również i ja jako sołtys. 
 
Lipioski Kazimierz sołtys z Chodeczka chcę podnieśd sprawę wałęsających się 
psów, chcę zwrócid uwagę Radzie i Panu Burmistrzowi , że jest w Chodeczku  
ich bardzo dużo. Po prostu  one stwarzają bardzo duże zagrożenie dla dzieci. Ja 
mieszkam na drugim piętrze z okna  widzę ile tych psów się wałęsa. I widzę te 
psy  w oddali jak te dzieci idą do szkoły.  Proszę o zajęcie się tą sprawą. 
 
Pani  Radna Anna Twardowska chcę  prosid Pana Burmistrza aby zlecił komuś   
wymianę na wiosnę tej flagi, bo na nią ciągle patrzę   i widzę  że jest ona 
strasznie brudna. Więc proszę o jej wymianę bo to świadczy o czymś. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej, czy jeszcze ktoś z szanownych radnych i 
pozostałych osób chce zabrad głos , nie widzę. 
       Ad. 12. Zakooczenie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej - zakaoczam obrady VI sesji Rady Miejskiej w 
Chodczu. 
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